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PARI.AM ENTARilA SKUP:STINA BiH
DOM NARODA
nlri g. Dragan iovi6, predsjedatelj

PARIAMENTARNA SKUPSENA BiH
ZASTUPNIEKI DO},I
nlr. g, Denis Zvidi6,, prcdsjedatelj

Na osnovu fianaldlanka I54. i I55. Poslovnika o radu Doma naroda Parlamentarne
skup5tine Bosne i- Hercegovine (,,sluzbeni glasnik BiH", br.5g/14, gg/15 i 96115)
postavljam slijedece

IZASLANTTXO PITANJE

Pitanje za predsjedarrajuiu Savjeh ministara BiH Borjanu KriSto i ministricu civitnih
poslova dr Dubravku BoSnjak:

Koje mjere i aktivnosti su preduzeli Savjet minisbra EHH i Ministarstvo civilnih poslova,
u okviru woje nadleinosti, na uspostav$anju i unapredenju sistema obezbedivanja
lcvaliteta u visokom obrazovanju u BiH i uwajanju Krralifikacionog okvira u BiH, a sve
na osnovu izvjeStaja i analiza o primjeni Okvimog zakona o visokom obrazovanju u
BiH?

Naime, ako smatramo visoko obrazoranje i znanstyeno-istraZivacki rad temeljnim
sfubom raanoia s\6kog dru5tra, a trebali bismo, vaZno je da oba doma drZavnog
Parlamenta dobiiu informaciju o tome 5to je Minishrstvo civilnih poslova udinilo da ne
bude samo poitanski seruis ne41o kmrdinirajuca institucija u oblasti vimkog
obrazovanja kako je to predvideno Olcvimim zakonom o visokom obrazovanju u BiH?
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Pored @a, Ministarstvo civilnih poslorn, posebno Sekbr za obrazovanje, godinama
sprovodi desetine projekata sfruktumih reforrni wednih milione konvertibilnih maraka
bez ikalryih znadajnih rezultata. NaSa Driavna agencija za raanojvisokog obrazovanja
i obehdenje lwaliteta jo5 wek nije punopravni dlan evropsfin asocijacija sistema
obezbedenja lcvaliteta ENKA i EKAR, niU postoje naznake da ie to biti u iazumnom
roku, a bz toga na5e visoko obmzonanje nece biti priznato u Ewopskom prostoru
visokog obrazovanja.

Vec smo svjedgq isfiaga da je u Bosni i Hercegovini, zbog neadelaratnog rada
Agencije i nadleZnih obrazovnih organa, jo5 uvijek moguEe kupiti diplo-me, a
k'valifikacije iz Bosne i Hercegovine nisu priznate u Hrvatskoj, Sloveniji i Austriji,
postoje rektori na univezitetima koji nizu upisani u nadteZne registre, ne postoji
regulisana Rektorska skup5tinalKonferencija kao Ujelo predvideno Olcyirnim zakonom
o visokom obrazovanju, I Minishrstvo civilnih poslova je takode delimidno kriv za
woje neaktivnosti. Da ne spominjemo neujdnadenost u r:adu i postizanju rezultata,
BiH je posljednja u Evropi po rezulEtima naudno-istraZivatkog radi, plate na
pojedinim univezitetima se mnogCI puta r:azlikuju od kolega na drugim institucijama,
broj shrdenab na mnogim programima je prepolovfien, neki smjerovi frijetepotpunim ga5enjem itd.

Molim Vas da u najkradem mogudem roku doshvite popune informac'tje o
obezbedenju kvaliteta u visokom obrazovanju i preduzetim merama i postignutim
rezultaUma, u skladu sa nadleZnostima organa predvidenih Okvimim zakonom o
visokom obrazovanju.
Imajuii u vidu novonastalu sihraciju oko neefikasnog fukcionisanja Mjeca ministara
BiH pa posljedidno i Parlamentame Skup6tine EliH (9 mjeseci nemi donoSenla novih
zakona), posebno u kontekstu pristupnih pregovora i ispunjarranja uvjeta EU,
postavljam pitanje Presjedateljici VUtra ministara BiH, da li ste raimafafi moguinosti
da iarrSite REKONSTRUKCIJU vijeia minishr:a BIH u skladu sa dlanom/dan[om 12.
Zakona o Mjecu ministara BiH, ako ne, kojim metodama i sredstvima 6ete udiniti rad
VM BIH efikasnijim i fukcionalnijim.

Predmetno pitanje postavljam Presjedateljici Viieca ministara BiH u skladu sa aktom
veze br. : 0 1,02-50- 1 1-19 -L I 24 od 19. 1 Z .2023.g..

S po5tovanjem,

IUJA CVTTANOVIC
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